



service bulletin

Aviation
statistics
centre

Produced by the Aviation Statistics Centre, Transportation and Communications Division, Statistics Canada, on behalf of the Ministry of Transport and the Canadian Transport Commission

bulletin de service

Centre
des statistiques
de l'aviation

Rédigé par le Centre des statistiques de l'aviation, Division des transports et des communications, Statistique Canada, pour le Ministère des Transports et la Commission canadienne des transports

LIBRARY
BIBLIOTHÈQUE
Vol. 8, No. 53
ASC-8B-4-21

Canadian Commercial Aviation
1973-1975

This service bulletin presents a statistical look at the operations of Canadian commercial air carriers during the three year period 1973 to 1975. The material in this issue provides a continuation of the historical tables contained in the previously released bulletin, "The Growth of Canadian Commercial Aviation during the years 1963-1974" (Vol. 7, No. 61).

In 1975, Canadian commercial air carriers reported passenger traffic, measured in passenger-miles for both unit toll and charter services, of 19.6 billion. This is a 8.1% increase over the 18.1 billion passenger-miles recorded in 1974 and a 21.8% increase over the 1973 total of 16.1 billion. The 1975 total of 530.2 million goods ton-miles for all services is 4.6% above the 506.8 million recorded in 1974 and 10.6% over the 1973 total of 479.2 million goods ton-miles.

The Canadian air transport industry recorded total operating revenues of 1,891.3 million dollars in 1975. This represents an 18.4% increase over the 1,597.8 million dollars of operating revenues earned in 1974. The 1975 total is 50.9% above the 1,253.7 million dollars of operating revenues reported in 1973.

Please direct enquiries concerning this material and the earlier historical service bulletin to Mr. J. Bekooy or Mr. G. Wilson, Aviation Statistics Centre, telephone (613) 995-9894.

October 1976 Octobre

Aviation Commerciale au Canada
1973-1975

Le présent bulletin est une rétrospective statistique de l'activité et des opérations des transporteurs aériens commerciaux du Canada pour la période de 1973 à 1975. Les données contenues dans ce numéro font suite aux tableaux chronologiques publiés antérieurement dans le bulletin intitulé "L'essor de l'aviation commerciale du Canada durant les années 1963 à 1974" (Vol. 7, N° 61).

Le nombre des passagers transportés par les entreprises aériennes commerciales du Canada, exprimé en passagers-milles pour les services à taxe unitaire et d'affrètement s'est chiffré à 19.6 milliards en 1975, soit un gain de 8.1% au regard des 18.1 milliards en 1974 et une hausse de 21.8% sur le chiffre total de 1973 qui se situait à 16.1 milliards. Les tonnes-milles de marchandises pour tous les services se sont chiffrées à 530.2 millions en 1975, c'est-à-dire à un taux 4.6% supérieur aux 506.8 millions enregistrés pour 1974 et 10.6% plus élevé que les 479.2 millions de l'année 1973.

Les recettes globales d'exploitation de l'industrie du transport aérien au Canada ont totalisé 1,891.3 millions de dollars en 1975, soit une augmentation de 18.4% par rapport aux 1,597.8 millions de dollars déclarés pour 1974. Le total des recettes d'exploitation pour l'année 1975 est également 50.9% plus élevé que celui de 1973 qui se chiffrait à 1,253.7 millions de dollars.

Pour des renseignements en sus concernant les chiffres du présent numéro et ceux émis antérieurement pour les séries chronologiques, prière de communiquer avec MM. J. Bekooy ou G. Wilson, Centre des statistiques de l'aviation, en composant (613) 995-9894.



1010552384

Canadian Commercial Aviation - Aviation Commerciale au Canada

1973 - 1975

	1973	1974	1975	
Number of Canadian commercial air carriers	547	553	574	Nombre de transporteurs aériens commerciaux au Canada
Number of aircraft operated by Canadian commercial carriers:				Nombre d'aéronefs exploités par les transporteurs commerciaux canadiens:
Fixed-wing	2,870	3,091	3,288	À voilure fixe
Helicopters	559	581	595	Hélicoptères
I <u>Operating Statistics</u>	(thousands - en milliers)			I <u>Statistique d'exploitation</u>
<u>Unit Toll Services</u>				<u>Services à taxe unitaire</u>
Total revenues	\$ 964,891	1,246,913	1,417,240	Recettes totales
Hours flown	598	638	655	Heures de vol
Passengers carried	15,344	17,256	17,751	Passagers transportés
Goods carried (in lbs.)	491,993	528,977	539,999	Marchandises transportées (en liv.)
Passenger-miles	13,598,839	15,395,092	15,656,938	Passagers-milles
Passenger ton-miles	1,359,884	1,539,509	1,565,694	Passagers, tonnes-milles
Goods ton-miles	397,655	425,070	435,777	Marchandises, tonnes-milles
Total ton-miles	1,757,539	1,964,579	2,001,471	Total, tonnes-milles
<u>Charter Services</u>				<u>Services d'affrètement</u>
Total revenues	\$ 208,581	253,019	357,312	Recettes totales
Hours flown	821	857	895	Heures de vol
Passengers carried	2,149	2,345	2,742	Passagers transportés
Goods carried (in lbs.)	357,150	340,412	362,972	Marchandises transportées (en liv.)
*Passenger-miles	2,482,981	2,716,723	3,928,819	*Passagers-milles
*Passenger ton-miles	248,298	271,672	392,882	*Passagers, tonnes-milles
*Goods ton-miles	81,501	81,725	94,384	*Marchandises, tonnes-milles
* Total ton-miles	329,799	353,397	487,266	* Total, tonnes-milles
<u>Specialty Services</u>				<u>Services des vols spécialisés</u>
Total revenues	\$ 36,781	41,349	48,994	Recettes totales
Hours flown	648	726	837	Heures de vol
II <u>Financial Statistics</u>				II <u>Statistique financière</u>
Total operating revenues ..	\$ 1,253,744	1,597,785	1,891,307	Recettes totales d'exploitation
Total operating expenses ..	\$ 1,172,861	1,525,216	1,822,872	Dépenses totales d'exploitation
Total operating income (loss) ..	\$ 80,883	72,569	68,435	Revenu total d'exploitation (perte)
Net profit (loss) ..	\$ 23,907	5,575	(6,795)	Bénéfice net (perte)
Total assets	\$ 1,669,365	2,069,639	2,260,883	*Total de l'actif
III * <u>General Statistics</u>				III * <u>Statistique générale</u>
<u>Personnel</u>				<u>Personnel</u>
Number of employees	34.1	38.9	40.3	Nombre d'employés
Salaries and wages	\$ 413,341	511,660	603,691	Traitements et salaires
<u>Fuel Consumed</u>				Consommation de carburant
Turbo fuel (gal.)	623,507	694,646	735,737	Pour turbo-moteurs (gal.)
Turbo fuel value	\$ 131,075	239,987	317,725	Valeur
Gasoline (gal.)	18,011	18,686	18,598	Essence (gal.)
Gasoline value	\$ 9,098	11,111	12,850	Valeur

* Figures available for levels I-IV carriers only

* Les chiffres ne sont disponibles que pour les transporteurs des niveaux I à IV seulement.

.. Figures not available

.. Chiffres non disponibles